
De provincie: onmisbaar voor de Drentse bibliotheken! 
  

   

Geachte statenleden, 

 

Mijn naam is Lenie van der Werf. Ik ben lid van de Raad van Bestuur van Biblionet Drenthe en ik heb 

daarbinnen de portefeuille bibliotheken. 

Ik spreek hier vanmiddag namens Biblionet, maar zeker ook namens de Drentse bibliotheken. 

Dit pleidooi van vanmiddag wordt krachtig ondersteund door de bibliotheekmanagers- en directeuren 

en door de Besturenraad van het Drents Netwerk Bibliotheken. 

  

Hartelijk dank voor de gelegenheid die u ons biedt om hier vanmiddag te kunnen inspreken over de 

bezuinigingen op Biblionet Drenthe en daarmee op de Drentse bibliotheken. 

 

Onlangs hebben wij in deze statenzaal de oprichting van Drenthe.nl gepresenteerd. U hebt kunnen 

zien op welke wijze de Drentse bibliotheken zich op een positieve manier vernieuwen. 

  

Ik ga vandaag uiteraard ook liever met een positieve aanleiding met u in gesprek over het 

bibliotheekwerk in de provincie, en sta hier liever niet naar aanleiding van de door de provincie 

aangekondigde bezuiniging.  

Wij begrijpen dat er bezuinigd moet worden. En dat het maken van afwegingen en keuzes daarin ook 

voor u lastig is. 

Wat wij bij de bezuiniging op de subsidie aan Biblionet Drenthe níet begrijpen en ook niet kunnen 

billijken, is de ingangsdatum van 1 januari 2011 en de hoogte van het bedrag: namelijk € 377.000,- = 

12,51%. 

  

Volgens mij hoef ik het grote belang van de lokale bibliotheken niet meer aan te tonen. In de 

beleidsnota Cultuur als magneet geeft de provincie zelf aan dat zij hecht aan een goede sociale  

en culturele infrastructuur. Bibliotheken kennen de meest fijnmazige culturele infrastructuur in  

deze provincie en weten daarmee meer dan de helft van de Drentse bevolking te bereiken en 140.000 

inwoners, veel jeugd en ouderen, als lid aan zich te binden.  

Tijdens de gesprekken die wij de afgelopen weken met uw fracties voerden gaf één van u heel duidelijk 

aan: ‘U hoeft ons niet te overtuigen van het bestaansrecht van de bibliotheken want wij zijn overtuigd’. 

Deze opvatting hoorden wij van alle politieke partijen. 

  

Voordat we het nu over geld hebben, wil ik graag eerst benadrukken welk belang wij hechten aan uw 

provinciale rol. 

De afgelopen jaren heeft de provincie de bibliotheekvernieuwing inhoudelijk en financieel geweldig 

goed ondersteund. Daar zijn wij u namens al onze leden erkentelijk voor. Voor hen hebben we de 

afgelopen 3 jaar veel verbeteringen kunnen doorvoeren: overal in Drenthe hetzelfde tarief, halen en 

brengen waar men maar wil, één enorme provinciale collectie, één huisstijl en een nieuwe website. Dit 

succes, waar wij trots op zijn en waarvoor landelijk veel bewondering  is, is toe te schrijven aan de 

bereidheid tot samenwerking in het netwerk, maar vooral aan de initiërende rol van Biblionet en dus 

aan de provinciale subsidie en regierol. Het bibliotheekwerk in onze mooie provincie heeft de laatste 

jaren een sterke bovenlokale invulling gekregen die in het licht van de sterke ontwikkelingen rondom 

de digitale bibliotheek de komende jaren verder zal toenemen.  



Het verbaast ons dan ook zeer dat de provincie in het kader van de Provincie Nieuwe Stijl aangeeft om 

de financiering van taken en diensten van Biblionet over te hevelen naar de gemeenten. 

Wij zien juist een toenemende provinciale rol, niet alleen in het beschikbaar stellen van budget maar 

wij gunnen de provincie ook regelvermogen om onze instelling in te zetten voor haar eigen 

beleidsdoelen. 

  

Het overhevelen van de financiering van taken en diensten naar de gemeenten heeft nog een ander, 

heel vervelend effect. De bibliotheken worden immers zelf de komende maanden ook geconfronteerd 

met forse bezuinigingen. Het gevolg is een stapeling van bezuinigingen en wij vrezen dat dit 

desastreuze gevolgen zal hebben voor de bibliotheken in Drenthe, en dus voor de inwoners van 

Drenthe:  met name kinderen en ouderen in de kleinere kernen. Vooral het onderwijs zal hierdoor 

hard worden geraakt: 70.000 leden van de bibliotheek zijn immers kinderen op de basisschool voor 

wie de bibliotheek en de bibliobussen onmisbare ondersteuning vormen bij het taalonderwijs.  

 

Wat wij van u vragen is om bij de behandeling van de voorjaarsnota een amendement in te dienen 

waarin u gedeputeerde staten vraagt om: 

 

1. De bezuiniging op de subsidie aan Biblionet te beperken tot 5%, omdat anders Biblionet voor de 

inwoners van Drenthe essentiële dienstverlening moet beëindigen én de Drentse bibliotheken 

onevenredig hard worden getroffen;  

2.   Biblionet meer tijd te geven om de bezuiniging te kunnen invoeren. Een periode van 3 jaar, van 

2011 tot 2013, geeft de mogelijkheid om gebruik te maken van natuurlijk verloop en dat bespaart  

onder andere enorme frictiekosten. Door samen te gaan werken met Biblionet Groningen ziet 

Biblionet mogelijkheden om 5% bezuiniging te realiseren, maar ook daar is tijd voor nodig. Meer 

tijd is ook nodig omdat in de Overeenkomst van Dienstverlening afspraken zijn vastgelegd over te 

leveren producten en diensten aan de bibliotheken.  Hierin is een opzegtermijn van 3  jaar 

vastgelegd. En – last but not least – hebben we dan de tijd om een strategisch plan te maken en te 

implementeren waarin provincie, gemeenten en bibliotheken in nauwe samenwerking de 

bezuinigingen kunnen realiseren zonder grote schade aan te brengen aan het bibliotheekwerk in 

Drenthe. Ook de portefeuillehouders cultuur in het VDG-overleg pleiten sterk voor zo’n 

gezamenlijke aanpak. 

 

Zoals wij dagelijks heel graag onze professionele verantwoordelijkheid nemen voor een prima    

bibliotheeknetwerk voor onze klanten, vragen wij u dringend om uw politieke verantwoordelijkheid te 

nemen voor meer dan de helft van de inwoners van Drenthe. 

 

Ik dank u voor uw aandacht en wens u veel wijsheid. 

 


